
 

 

Αθήνα, 22 Αυγούστου 2024 

 

Ερώτηση 

Προς τον κ. Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

Θέμα: «Αδειοδότηση των σταβλικών εγκαταστάσεων»                                                     

Παρά τα διθυραμβικά σχόλια αυτοθαυμασμού και τη διαβεβαίωση της 

κυβέρνησης της ΝΔ , ότι με το Ν. 4859/2021  για τις σταβλικές εγκαταστάσεις 

ελύθη οριστικά το πρόβλημα της αδειοδότησής τους, η πραγματικότητα είναι 

εντελώς διαφορετική, με συνέπεια  οι ελπίδες των κτηνοτρόφων να 

αποδεικνύονται φρούδες.  

Είναι προφανές, ότι, σχεδόν 3 χρόνια μετά, δεν υπήρξε ολιστική και 

ολοκληρωμένη προσέγγιση του προβλήματος, όπως είχε αναδειχθεί 

τεκμηριωμένα από τον ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική Συμμαχία κατά τη συζήτηση του 

παραπάνω νομοθετήματος στη Βουλή.  

Επρόκειτο, όπως αποδεικνύεται  στην πράξη  για πρόχειρη ρύθμιση που δεν 

συμβάλλει στην επίλυση του προβλήματος 

Ο Ν. 4859/2021, ανεπαρκής και ελλιπής,  απλώς διαιωνίζει το πρόβλημα, με 

διδόμενες συνεχείς παρατάσεις, τροποποιώντας το Ν. 4056/2012.  

Ένα μήνα πριν τις βουλευτικές εκλογές του 2023, στις 13.4.2023, η 

κυβέρνηση της ΝΔ προώθησε την ψήφιση τροπολογίας στο Ν. 5043/2023, με 

την οποία εδόθη κάποια διέξοδος στις πτηνοτροφικές εγκαταστάσεις, όμως 

αφήνοντας εκτός όλους τους άλλους κτηνοτροφικούς κλάδους.  

 

Στη συνέχεια, με το Ν. 5087/2024, εδόθη μία παράταση ακόμη. Σύμφωνα με 

το άρθρο 6 «οι κτηνοτροφικές εγκαταστάσεις, οι οποίες λειτουργούν χωρίς  

άδεια εγκατάστασης ή άδεια λειτουργίας κατά την έναρξη ισχύος του 

παρόντος, υποχρεούνται μέχρι τις 30.9.2024 να λάβουν έγκριση ίδρυσης ή 

έγκριση λειτουργίας». 

Πρόκειται για μη εφαρμόσιμη «ανάσα».  

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

6357

Ημερομ. Κατάθεσης:

22/8/2024



Στην πράξη, τα προβλεπόμενα κριτήρια και  προδιαγραφές, που δεν είναι 

συμβατά με την ελληνική κτηνοτροφική δραστηριότητα, καθώς επίσης  και  η 

απουσία χρήσεων γης και χωροταξικού σχεδιασμού, αλλά  και οι 

προβλεπόμενοι υγειονομικοί και περιβαλλοντικοί όροι στο πλαίσιο του 

ευρωπαϊκού green deal, αποτρέπουν τους ενδιαφερόμενους από τη 

δυνατότητα να ζητήσουν αδειοδότηση. 

Η κυβέρνηση οφείλει, να προβεί αμέσως στις αναγκαίες ενέργειες, ώστε να μη 

βρεθεί ο κτηνοτροφικός κλάδος προ οδυνηρών εκπλήξεων-τετελεσμένων.  

Είναι προφανές, ότι σε ένα μήνα περίπου. η συντριπτική πλειονότητα των 

κτηνοτροφικών επιχειρήσεων, σε ποσοστό άνω  του 60 % στο σύνολο της 

επικράτειας,  θα αναγκαστεί να διακόψει τη δραστηριότητά της.  

Επειδή η κτηνοτροφία αποτελεί σημαντικό κλάδο της πρωτογενούς 

παραγωγής 

Επειδή τα κτηνοτροφικά προϊόντα συμβάλλουν στη διατροφική επάρκεια της 

χώρας 

Επειδή η αδειοδότηση των σταβλικών εγκαταστάσεων είναι απαραίτητος όρος 

για την επιβίωση, την περαιτέρω ανάπτυξη και τον εκσυγχρονισμό του κλάδου  

Επειδή ελλείπουν οι αναγκαίες προϋποθέσεις για τη δυνατότητα υποβολής  

αίτησης αδειοδότησης, όπως ενδεικτικά η έλλειψη χρήσεων γης και οι 

προβλεπόμενοι υγειονομικοί και περιβαλλοντικοί όροι στο πλαίσιο του 

ευρωπαϊκού green deal. 

 

 

Επειδή οι συνεχείς παρατάσεις χωρίς ουσιαστικό, ολιστικό και ολοκληρωμένο 

σχεδιασμό για τον εκσυγχρονισμό των κτηνοτροφικών εγκαταστάσεων,   για 

ένα βιώσιμο αναπτυξιακό πλαίσιο, για την ενίσχυση της αγροτικής 

επιχειρηματικότητας, για την επίλυση των πραγματικών προβλημάτων του 

κλάδου οδηγούν σε μεγαλύτερη συρρίκνωσή του 

Επειδή ο κίνδυνος για την ύπαρξη και βιωσιμότητα των κτηνοτροφικών 

επιχειρήσεων είναι υπαρκτός. 

Επειδή ο κτηνοτροφικός κλάδος έχει πληγεί και εξακολουθεί να πλήττεται από 

αλλεπάλληλες κρίσεις και αρνητικές εξελίξεις (δυσβάστακτο κόστος εκτροφής 

των ζώων, φυσικά φαινόμενα-πλημμύρες, πανώλη κ.α.) που τον έχουν φέρει 

στο όριο της επιβίωσης και τους κτηνοτρόφους σε απόγνωση.    

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 



Τι προτίθεται να πράξει, ώστε να υπάρξουν οι αντικειμενικές προϋποθέσεις 

για την δυνατότητα υποβολής αίτησης αδειοδότησης των κτηνοτροφικών 

εγκαταστάσεων που δεν θα έχουν άδεια; 

 

Τι μέτρα προτίθεται να λάβει τάχιστα, ώστε να μην κινδυνεύσουν, με διακοπή 

λειτουργίας και με πρόστιμα οι κτηνοτροφικές εγκαταστάσεις μετά την 

30.9.2024; 

 

Οι ερωτώντες βουλευτές 

Παπαηλιού Γιώργος 

Αποστολάκης Ευάγγελος 

Αυλωνίτης Αλέκος 

Καλαματιανός Διονύσης 

Κασιμάτη Νίνα 

Κόκκαλης Βασίλης 

Μάλαμα Κυριακή 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μπάρκας Κωνσταντίνος 

Χρηστίδου Ραλλία 

Ψυχογιός Γιώργος 




